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Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani.

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "A Sajót érintő ökológiai katasztrófa, és a Tisza erdélyi 
mellékfolyóinak szennyezése miatt azonnali és hatékony cselekvésre van szükség. Miért nem 
lehet a cselekvésre rábírni a kormányt?"

Tisztelt Miniszter Úr!

A Sajó  szlovákiai  szakaszán  tapasztalható  ökológiai  katasztrófa,  amely  a  folyó  élővilágának
részleges pusztulásával járt,  sajnos jól mutatja, hogy milyen veszélynek vannak kitéve folyóink,
természetes vizeink.

 

A kormány nem tette meg a szükséges politikai lépéseket ebben az ügyben, annak ellenére sem,
hogy  az  erkölcsi  kötelességen  túlmenően  a  cselekvéshez  szükséges  jogosítványokkal  is
rendelkeznek a  határvízi  egyezmények értelmében.  Én magam több alkalommal  jártam a  folyó
súlyosan szennyezett  szakaszánál,  nemrég pedig a  szlovák parlamentben jártam, hivatalos úton,
ahol bizottsági elnökként a mielőbb, teljes megoldást szorgalmaztam.

 

Fontos emlékeztetni arra, hogy ez csupán egy ügy a sok közül. Annak érdekében, hogy folyóink,
természetes  vizeink  védelméért  közösen  tudjunk  kiállni,  és  szomszédaink  irányába  egy  világos
üzenetet tudjunk küldeni, egy politikai nyilatkozat tervezett beterjesztésével kapcsolatban hívtam
egyeztetésre a frakciókat, köztük a kormánypártokat is.

 

A politikai nyilatkozatban azt javasoltam, hogy az Országgyűlés nyilvánítsa ki elköteleződését a



 
Kárpát-medence természeti értékeinek ápolása, megvédése, és azoknak a jelen és jövő generáció
javára váló megőrzése iránt.

 

A  Fidesz-KDNP  frakciók  részéről  a  közös  egyeztetésen  senki  nem  jelent  meg,  az  előzetes
megkeresésünkre  sem  válaszoltak.  Ez  a  felelőtlen  hozzáállás,  amit  a  kormányoldal  részéről
tapasztalunk, hozzájárul ahhoz, hogy hosszú évek óta nem születnek meg a probléma megoldásához
szükséges lépések.

 

• Miért nézi tétlenül a kormány folyóink, természetes vizeink pusztulását? Miért nem tesznek 
érdemi lépéseket?

• Miért nem tartották fontosnak, hogy megjelenjenek az említett politikai nyilatkozatról 
történő egyeztetésen?

 

Köszönöm megtisztelő válaszát!

 

Dr. Keresztes László Lóránt
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